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Időközi 
választások előtt 
Ülést tartott a megyei tanács, vb 

A Csongrád megyei tanács let előkészítette a tanács 
végrehajtó bizottsága tegnap, szeptemberi ülését és meg-
kedden Szegeden dr. Perjési határozta annak napirendi 
László vezetésével ülést tar-
tott. A testület az előterjesz-

javaslatát. A testület határo-

tések között a minisztertaná- zatában javasolja, hogy töb-

csi rendelet végrehajtásaként bek között tűzzék napirehdre 

szabályozta a középfokú a z általános iskolai oktatás 

fenntartását. A a tankötelezett-

ber 1-i hatállyal több tanin- régi törvény végrehajtásának 

tézménynek városi tanács tapasztalatairól, valamint a 

fenntartásába való átadását, környezet- és természetvéde-

ffSAinSJTT"1- !em hel̂ térő1 és a 
által a vegrehajtó bizottság-

n á t s t S ' l d S U s ^ : - t . h a táskörök 

sának lebonyolításáról is. A gyakorlásáról szolo beszámo-

megyei tanács a megürese- lókat. A végrehajtó bizottság 

dett megyei, városi és közsé- a témákat előzetesen megvi-

gi választókerületekben idő- . . . . tóá teriesz 

közi tanácstagi választást ok- *f t t a  É s  a  t a n a c s  e l é  t e r j e s z  

tóber 8-ra tűzi ki. A vb a ta-

nácstól kapott felhatalmazás 

a lap ján választásokat Szege-

den, Csongrádon, Makón, 

Felgyőn, Apátfalván, Csanád-

palotán, Földeákon, Ásott-

halmon, Bakson, Domaszé-

ken, Rúzsán, Sándorfalván, 

Tiszaszigeten, Üllésen, Zsom-

bón, Eperjesen, Fábiánsebes-

tyénen, Mindszenten, Nagy-

mágocson, összesen 39 vá-

lasztókerületben tűz ki. A 

testület meghatározta a vá-

lasztások lebonyolítási mód-

já t is. A választásokban ér-

dekelt helyi tanácsok elnökei 

Szeptember 5-ig közzéteszik 

azoknak a választókerületek-

, pek területi beosztását, ame-

lyekben választásokat tarta-

nak. A választások lebonyo-

lítása, a törvényesség bizto-

sítása, az illetékes választá-

si elnökség feladata. A vá-

lasztási elnökségekbe ú j ta-

gokat csak akkor jelölnek ki, 

ha valamelyik tag tisztségé-

nek ellátásában akadályozva 

van. Amennyiben a válasz-

tási elnökség nem teljes lét-

számú, úgy szeptember 15-ig 

kell gondoskodni az elnökség 

kiegészítéséről. 

A tanácstagok időközi vá-

lasztását az általános válasz-

tás alkalmával összeállított 

és helyesbített névjegyzék 

a lap ján bonyolítják le. A vá-

lasztók névjegyzékének he-

lyesbítését szeptember 18-ig 

végzik el és a névjegyzéket 

szeptember 21—22—23-án 

közszemlére teszik az érin-

tett tanácsok hivatali helyi-

ségében. Szeptember 20-ig 

minden választó részére a 

névjegyzékben való felvétel-

ről írásban értesítést külde-

nek. A választást megelőző 

jelölőgyúléseket szeptember 

15—25. között tartják meg. 

A választás napját, a szava-

zás megkezdésének, befejezé-

sének időpontját és a szava-

zókörök területi beosztását, a 

szavazóhelyiségek pontos 

megjelölését hirdetmény út-

ján, október 2-ig a lakosság 

tudomására hozzák. A sza-

vazás október 8-án minde-

nütt reggel 6 órakor kezdő-

dik. 

A végrehajtó bizottság a 

pénzügyi és a tervosztálynak 

a jövő évi költségvetésre és 

fejlesztési alap bevételekre 

vonatkozó javaslatát megtár-

gyalta és elfogadta. A testű-

Munkanap 
az űrben 

Kedd már rendes munka-
nap volt a Szaljut—6 űrállo-
máson a négytagú nemzetkö-
zi személyzet számára: a 
munkaidő reggel nyolc óra-
kor kezdődött és a megszo-
kott módon a késő estig tar-
tott. A négytagú nemzetközi 
kutatócsoport egyik fő fel-
adata ezen a napon tech-
nológiai kísérletek folytatása 
az űrállomás két „minikohó-
jával", a Szp lawa l és a 
Krisztallal. A kísérleti prog-
ramot az NDK tudósai dol-
gozták ki, a szovjet szakér-
tőkkel együtt. 

A „Beroiina" program hat 
különböző kísérlet elvégzését 
ielenti, ezek egyrészt irányí-
tott kristályosítási folyama-
tok. másrészt ú j típusú fél-
vezetők előállítását jelentik. 
A kristályosítási kísérle+ek 
között van olyan is, amely-
ben a kristályukat már előre 
meghatározott és a későbbi 
felhasználáshoz szükséges 
formában ál l í t ják elő. 

Az odesszai delegáció 
Szentesen 

Útépítés a Nagyállomás környékén 

Tócsák helyett 
víznyelők 

Az utak járványszerú el-
használódásának első tünetei 
a nagyobb esők után ottma-
radt tócsák. Ilyenkor hiába 
képesek elvezetni a vizet a 
csatornákba a víznyelők, a 
hepehupás útburkolat maka-
csul megőrzi az „égi áldást". 
Fröcskölik a sarat a jármű-
vek és száraz időben lassí-
tani keli, pláne, ha törékeny 
a rakomány. Mindez külö-
nösen a nagy személyforgal-
mat lebonyolító utakon 
szembetűnő, de gyakori az 
üzemek környékén is, ahol 
éveken át nehéz teherautók 
jönnek-mennek. 

Sokáig hasonló mostoha 

útviszonyok jellemezték a 

Nagyállomás mögötti terüle-

tet. A Fővám köz egy részén 

és az Állomás utcán a fel-

újítás után érezhetően meg-

gyorsult a közlekedés, de a 

Fővám köz másik szakaszán 

és a Szövetkezeti úton to-

vábbra is a régi kockaköve-

ken rázkódnak a kerekek. 

Az Április 4. út jára legköze-

lebb az öreg vasúti a lul járón 

át lehet eljutni, amely máris 

túlságosan szúk a magasan 

megrakott járműveknek, hát 

még, ha az út újjáépítésekor 

emelkedne a burkolat szintje. 

Ráadásul az Indóház tér ren-

dezéséhez is alkalmazkodni 

kell a munka során, ennek 

pedig egyelőre még csak a 

tervezésénél tartanak. Távo-

labbi elképzelés szerint a 

vasúti töltés átvágásával az 

Tisztítják az útszegélyt az Állomás utcában 

Oldal utca és az Állomás 
utca között teremtenek ösz-
szekötetést az autósforga-
lomnak és az a lu l járó azután 
csak a gyalogosoké lesz. A 
Nagykörúthoz csatolás révén 
jóval könnyebben lehet majd 
megközelíteni ezt a terüle-
tet. 

A paprikafeldolgozóhoz és 

a pincegazdasághoz vezető 

Szövetkezeti út éppúgy 

megviselt, mint a Fővám köz 

vasúti á t j áró felőli szakasza. 

A csatornázás és a megnőve-

kedett forgalom miatt mind-

kettő a dűlőkre emlékeztet. 

A Nagykörút kiszélesítése 

után mostanában látott hoz-

zá az előbbi felújításához a 

Hódmezővásárhelyi Közútépí-

tő Vállalat szegedi főépítés-

vezetősége. Kiemelik az út-

szegélyt, háromrétegű asz-

faltot terítenek el, nagy fi-

gyelmet fordítanak a bogár-

hátú útburkolat kialakításá-

ra és a szegély hullámozta-

tására, hogy a víz akadály-

talanul lefolyjon a víznye-

lőkbe. Télre már elkészül a 

nagy teherbírású, ú j út s ez-

zel a környék jó néhány fö-

lösleges tócsától szabadul 

meg. 

J . E . 
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Pályázat — családi házakra 
Az Építésügyi és Városfej-

lesztési Minisztérium azzal 
számol, hogy az 1980-ig meg-
épülő lakásoknak több mint 
egyharmada családi házként 
valósul meg. Így ez az építé-
si forma is jelentősen hozzá-

járul a települések arculatá-
nak formálásához. Ezért a 
tárc í ' már sokat tett a csa-
ládi házak építészeti színvo-
nalának fejlesztéséért. Az 
utóbbi években lezajlott re-
gionális tervpályázatok alap-

Enyedi Zol tán felvétele 

Az odesszai vendégek az Árpád Tsz baromfitelepén. 

A Csongrád megyei tanács tárói, a termelés szerkezeté-
vendégeként megyénkben 
tartózkodó Odessza megyei 
háromtagú szovjet delegáció 
tagjai — Viktor Antonovics 
Kovalenko, az Odessza me-
gyei tanács elnökének általá-
nos helyettese, a tanácsi kül-
döttség vezetője, valamint 
Jemeljan Makarovics Sztye-
panyenko, az Odessza megyei 
Dimitrov Kolhoz elnöke és 
Jekatyerina Leontyevna Ku-
rilo, a Kommunár baromfi-
gazdaság brigádvezetője — 
tegnap szentesi üzemeket lá-
togattak meg. A vendégeket 
elkísérte Szilágyi Ernő, a 
megyei tanács vb mezőgaz-
dasági és élelmezésügyi osz-
tályának vezetője Szentesre, 
ahol Csorba György, a vá-
rosi tanács elnöke fogadta és 
kalauzolta őket. 

A delegáció tagjai elsőként 
az Árpád Termelőszövetke-
zetben Szabó László tsz-el-
nökkel folytattak eszmecserét 
a tsz gazdasági-szervezeti fel-
építéséről, az üzem- és mun-

j kaszervezésről, a gazdaság-
ii rányitás rendszeréről, az 
I üzemi demokrácia gyakorla-

ről, a termelés tervezéséről, 
a bérezésről és a jövedelem-
elosztásról, majd nagyon 
részletesen a baromfitenyész-
tésről és -tartásról; végül 
megtekintették a tsz barom-
fitelepét' és a 400 mil l ió fo-
rint beruházással épülő ú j 
melegházakat. 

A szovjet küldöttség dél-
után ellátogatott a Baromfi-
feldolgozó Vállalathoz, majd 
pedig a Pankotai Ál lami 
Gazdaságba. 

Vásárhellyel ismerkedett 
a szovjet nöküldüttség 

Mint ismeretes, hétfőn a 
délelőtti órákban Szegedre 
érkezett a hazánkban tartóz-

1 kodó szovjet nőbizottság kül-
döttsége. A vendégek — Inge 
Erichovna, a szovjet nőbi-
zottság tagja, a pedagógiai 
tudományok doktora, a dele-
gáció vezetője és Ludmi l la 
Ivanovna Zaharoska, a szov-
jet nőbizottság külügyi osz-
tályának vezetője és a kísé-
retükben levő Nagy Tiborné, 
a Magyar Nők Országos Ta-

Felkészülés az eszi csúcsra 
A következő négy hónap-

ban 46,2 mil l ió tonna áru 
elszállítása hárul a vasútra, 
amely nagyobb teljesítmé-
nyei ellenére sem tudott az 
idén annyi előnyt szerezni, 
hogy az őszi csúcsforgalom-
ban hiánytalanul kielégíthes-
se a fuvaroztatók növekvő 
igényeit. Igv a korábbi évek-
hez hasonlóan csak rendkí-

vüli intézkedésekkel, a ten-

nivalók jobb megosztásával 

és összehangolásával, a fuva-

roztatók széles körű támoga-

tásával biztosíthatják az őszi 

csúcsforgalom zavartalansá-

gát. Ennek érdekében kez-

dődött kedden a M Á V ve-

zérigazgatóságon háromnapos 

országos szállítási értekezlet. 

nácsa munkatársa — tegnap, j 
kedden délelőtt a megyeszék- ' 
hely nevetességeivel ismer-
kedtek. Felkeresték a Ságvá-
ri Endre utcai óvodát, ahová 
elkísérte őket Kónya Sándor-
né, a megyei pártbizottság 
nőreferense is. 

Ezt követően a szovjet asz-
szónyok Vásárhelyre utaz-
tak. A H Ó D I K Ö T központi 
gyárában Pál Rozália vezér-
igazgató és Sugár József, a 
vállalati pártbizottság titká-
ra köszöntötte a delegáció 
tagjait. A vállalat vezetői tá-
jékoztatást adtak a gyár és 
a telepek munkájáról , a dol-
gozók szociális ellátásáról. A 
találkozón részt vett Gyárfás 
Mihály, a megyei pártbizott-
ság osztályvezetője és Szabó 
Gyuláné, a vásárhelyi párt-
végrehajtóbizottság tagja is. 

Az eszmecsere után a ven-
dégek megtekintették a gyár 
különböző részlegeit, majd 
kicserélték, tapasztalataikat. 

A szovjet nőküldöttség teg-
nap a délutáni órákban visz-
szautazott Budapestre. 

ján elkészült az az ajánlott 
tervgyűjtemény, amely rend-
kívül széles választékot nyújt 
a családiház-építőknek a cél-
jaiknak legjobban megfelelő 
épülettervek választásához. 

A nagyobb figyelmet indo-
kolja, hogy általában el-
avult módszerekkel épülnek 
ezek a házalt, s így. gyakori 
az indokoltnál jóval több 
anyag felhasználása. Az épít-
tető'és a* népgazdaság érdeke 
sürgeti azt is, hogy a családi 
házak építéséhez használt 
anyagok, szerkezetek csök-
kentsék az energia-felhasz-
nálást, a fűtésre fordított ki-
adásokat. Fontos cél, hogy 
megőrizzék a családi ház 
építésének azt a hagyomá-
nyát, amely szerint a kivi-
telezés elsősorban házilagos 
erőn alapul. Ezért olyan 
korszeré és könnyű építő-
anyagok, épületszerkezetek 
gyártását szorgalmazzák, 
amelyeknek előállítása is 
termelékenyebb az eddigiek-
nél, s ugyanakkor egyszerű-
sítik, gyorsítják a sajátház-
építést, s gazdaságos energia-
felhasználást eredményeznek. 
Ilyen termékstruktúra-vál-
tásra készül most az építő-
ipar. 

Ezeknek az összetett fel-
adatoknak a megoldása ér-
dekében hirdetett most or-
szágos pályázatot az ÉVM, 
a Beton- és Vasbetonipari 
Művek, a Tégla- és Cserép-
ipari Tröszt, az Éoületaszta-
losipari és Fainari Vállalat, 
valamint a TÜZÉP a saját-
erős lakásépítés korszerű 
szerkezeteinek megtervezésé-
re. (MTI) 


